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§ 1  

Justering och närvaro 

Inger Stenelo utsågs att tillsammans med ordförande Christer 

Bentzer justera protokollet, vilket ska ske direkt efter 

sammanträdet. 

 

§ 2  

Information om anhörigstöd 

Anhörigkonsulenten Ann-Katrin Forsman Fermelin informerade 

om anhörigstöd. Rådet diskuterade den uppföljning som 

förvaltningen har gjort vad gäller anhörigstöd (se § 7) och ställde 

frågor kring uppföljningen.  

 

Pensionärsrådet kommer även inom sina organisationer att 

informera om möjligheten att bjuda in anhörigkonsulenten för 

informationsspridning kring anhörigstöd. 

 

§ 3 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde torsdag 14 

september 2017 justerats omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll  

2017-09-12 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-10-19, §§ 5–11 
 

 

§ 5 

Anlägga bastu 

Den 17 juni 2017 kom ett medborgarförslag in till Älvsjö 

stadsdelsnämnd om att anlägga en vedeldad bastu vid Herrängens 

gård eller vid Långsjöbadet.  

 

Förvaltningen bedömer att det inte faller inom ramen för nämndens 

uppdrag och följaktligen att förslaget avslås.    

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                        SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2017-10-12                                           

 

Ordförande  Justerare  Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-09-27. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Revidering av lokal rutin för lex Sarah 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad beslutade i juni 2013 om 

riktlinjer för lex Sarah. Dessa riktlinjer gäller tillämpningen av 

bestämmelserna om lex Sarah i socialtjänstlagen (SoL) och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Med lex 

Sarah avses de regler om vissa skyldigheter för anställda att 

rapportera och för dem som bedriver verksamhet att åtgärda när det 

gäller missförhållanden och påtagliga risker för missförhållanden i 

verksamheten. I Stockholms stad är det de nämnder som 

handlägger eller utför någon form av verksamhet enligt SoL eller 

LSS som omfattas av dessa bestämmelser.  

 

Förvaltningen har reviderat och tydliggjort den lokala rutinen för 

lex Sarah som nämnden fastställde i mars 2014.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-09-27. 
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Uppföljning av anhörigstöd 

Verksamhetsområdet ska erbjuda stöd för att underlätta för 

anhöriga och närstående. All personal inom verksamhetsområdet, 

beställare och utförare har ett ansvar för att uppmärksamma 

anhöriga som utför eller kommer att utföra insatser till närstående, 

så att möjlighet till stöd erbjuds. 

 

Under hösten 2017 genomfördes en verksamhetsuppföljning av 

anhörigstödet. Anhörigstödet i Älvsjö följer till stor del kraven i 

socialtjänstlagen och det program Stockholms stad tagit fram för 

stöd till anhöriga 2017-2020. Uppföljningen visar att arbetet med 

anhörigstöd är väl upprättat. Det finns områden som kan 
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vidareutvecklas, exempelvis samverkan med primärvården för att 

nå ut till de som vårdar närstående som inte är aktuella inom 

kommunen. Identifierade utvecklingsområden följs upp vid nästa 

års verksamhetsuppföljning, våren 2018. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-09-27. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 8 

Uppföljning av Älvsjö servicehus 

Älvsjö servicehus drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. 

Under våren 2017 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av servicehuset.  

 

Verksamhetsuppföljningen visar att Älvsjö servicehus följer till stor 

del kraven i avtal, lagar och föreskrifter och har därigenom de 

förutsättningar som krävs för en god och säker verksamhet. Vid 

uppföljningen identifierades utvecklingsmöjligheter gällande 

verksamhetens riskanalys, egenkontroll och sociala dokumentation. 

Identifierade utvecklingsområden kommer att följas upp 

regelbundet. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-09-27. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 9 

Rusta upp och öka tryggheten vid Kristalltorget 

Kommunstyrelsen har skickat en remiss som består av en motion 

från Johan Nilsson (M) om att rusta upp och öka tryggheten vid 

Kristalltorget i Solberga. Förvaltningen arbetar med olika 

trygghetsskapande åtgärder i Solberga för att öka medborgarnas 

upplevelse av trygghet i sin närmiljö och det arbetet har förstärkts 

under året. 

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                        SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2017-10-12                                           

 

Ordförande  Justerare  Utdragsbestyrkande 

 

 

 

I det av stadsdelsnämnden beslutade Lokala 

utvecklingsprogrammet finns utvecklingsmål för området där 

trygghet är ett fokusområde och programmet sträcker sig över flera 

år. Förvaltningen har tidigare påtalat behovet av ett nytt 

områdesprogram för Solberga för stadsbyggnadskontoret och 

menar att det behovet kvarstår. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-09-27. 
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ser gärna att en 

programinventering till verksamheter i området görs, förslagsvis till 

det lokala föreningslivet.  

  
 

§ 10  

För ett tryggare och säkrare Stockholm, Stockholms stads 

trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021 

Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ett nytt trygghets- 

och säkerhetsprogram för tiden 2018-2021 som ersätter trygghets- 

och säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-2016. 

 

Trygghets- och säkerhetsprogrammet är ett stadsövergripande 

styrdokument som ger en inriktning till stadens samlade trygghets- 

och säkerhetsarbete. Förslaget till program lägger grunden för ett 

samordnat, effektivt och långsiktigt trygghets- och säkerhetsarbete 

inom staden. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till det nya trygghets- och 

säkerhetsprogrammet som på ett tydligt och strukturerat sätt ger en 

bra översikt över det ansvar som olika delar av Stockholms stads 

verksamheter har inom området. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-09-27. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 11 

Ekonomisk rapport för september 

Prognosen visar ett underskott på -0,3 mnkr mot budget före 

resultatdispositioner och efter budgetjusteringar. Efter 

resultatdispositioner med 1,3 mnkr redovisas ett överskott med 

1,0 mnkr. Alla verksamheter utom äldreomsorgen prognostiserar ett 

resultat i enlighet med budget. Prognosen bygger på att volymerna 

ligger på samma nivå i snitt resterande månader som det andra 

tertial samt att ersättningen för ensamkommande flyktingbarn 

avseende 2017 överensstämmer med kostnaderna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-10-09. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 12 

Övriga frågor 

Förtroenderådet vid Älvsjö servicehus 

Marianne Lindqvist (SKPF) informerade om de frågor som lyfts vid 

förtroenderådets sammanträde, bland annat bristen på parkeringsplatser vid 

Älvsjö servicehus. Förtroenderådet har också uttryckt missnöje vad gäller 

det nyligen installerade trygghetslarmet.  

 

Ny ordförande i nämnden 

Stadsdelsnämnden har sedan 1 juli en ny ordförande. Rådet önskar en 

presentation av ordförande. Nämndsekreteraren ska undersöka möjligheten 

att bjuda in honom till decembersammanträdet.  

 

Äldre i trafiken 

Ingrid Uddén (PRO) framförde önskemål att delta vid seminariet Äldre i 

trafiken som äger rum 4 december i ABF-huset. En rapportering kommer att 

lämnas till rådet efter besöket.   

 

Studiebesök vid Långbrogården 

Rådet genomförde ett studiebesök vid Långbrogården torsdag 28 september. 

Rådet representerades av sex deltagare och var mycket nöjda med den 

information som lämnades vid besöket.     
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Inställt novembersammanträde 

Med anledning av att stadsdelsnämndens sammanträde ställs in 16 

november beslutade rådet att även ställa in sitt sammanträde som skulle ha 

ägt rum 9 november.  

 

 

 

  


